
BRK.0002.40.2018.US 
P r o t o k ó ł  Nr  XL/2018 

_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 
z dnia 24 stycznia 2018 r. 

 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 19 
radnych. 
 
Nieobecni: 
- radny Paweł Dykier  
- radna Anna Sinkiewicz 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając XL sesję Rady Miejskiej w Bytowie,  
o godz. 10:00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  
ul. 1 Maja 15, stwierdził kworum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie.  
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierownika 
MOPS, radnego Rady Powiatu Bytowskiego, prasy, radia oraz pozostałych 
mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2018 r. 
7. Roczne sprawozdania komisji stałych Rady Miejskiej za 2017 r. 
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8. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 
2018 r. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Bytowie na 2018 rok (druk nr 1), 
b) współdziałania przy realizacji zadania z zakresu dokształcania  

i doskonalenia zawodowego nauczycieli (druk nr 2), 
c) ustalenia kryteriów rekrutacji w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz dla kandydatów spoza obwodu w postępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszych klas publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 10), 

d) wyrażenia zgody na udzielenie wyższej kwoty dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 
na terenie gminy Bytów (druk nr 11), 

e) zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 3), 

f) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2018 r. (druk nr 4), 
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata  

2018-2026 (druk nr 5), 
h) rozpatrzenia skarg na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 6, 7, 8, 9).  

10.   Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11.   Wolne wnioski. 
12.   Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 
 
Burmistrz Bytowa pan Ryszard Sylka zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad w punkcie 9 i) dodatkowego projektu uchwały w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych placówek 
wychowania przedszkolnego, dla których gmina Bytów jest organem 
rejestrującym, zgodnie z ustawą o finansowaniu zadań oświatowych. Ponadto 
wprowadzenie ww. projektu uchwały jest niezbędne z uwagi na przesuniecie 
terminu sesji z dnia 28.02.2018 r. na 7.03.2018 r., o czym mówił na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący Rady poinformował, że Pan Wincenty Kniter przed 
sesją złożył ustny wniosek do przewodniczącego Rady o rozpatrzenie jego 
skarg na działalność burmistrza Bytowa, jako pierwszych w punkcie 9 – 
Podjęcie uchwał. 
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W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
złożyć wniosek o zmianę porządku obrad, zgodnie z wnioskiem  
p. Wincentego Knitera. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu ani nie zgłosił żadnych wniosków  
w powyższej sprawie.  
 
Podczas procedowania nad porządkiem obrad Pan Wincenty Kniter zakłócał 
posiedzenie sesji, którego kilkakrotnie upominał przewodniczący Rady  
prosząc o zachowanie spokoju na sali. 
 
Innych propozycji zmian do porządku obrad nie było. 
 
Wniosek burmistrza przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, który 
został przyjęty jednogłośnie. 19-za. 
 
Wobec powyższego porządek obrad został zmieniony w następującym 
brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2018 r. 
7. Roczne sprawozdania komisji stałych Rady Miejskiej za 2017 r. 
8. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 

2018 r. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Bytowie na 2018 rok (druk nr 1), 

b) współdziałania przy realizacji zadania z zakresu dokształcania  
i doskonalenia zawodowego nauczycieli (druk nr 2), 

c) ustalenia kryteriów rekrutacji w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz dla kandydatów spoza obwodu w postępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszych klas publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 10), 

d) wyrażenia zgody na udzielenie wyższej kwoty dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Bytów (druk nr 11), 

e) zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 3), 

f) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2018 r. (druk nr 4), 



4 
 

g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 
2018-2026 (druk nr 5), 

h) rozpatrzenia skarg na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 6, 7, 8, 
9), 

i) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
placówek wychowania przedszkolnego, dla których gmina Bytów jest 
organem rejestrującym (druk nr 12).  

10.   Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11.   Wolne wnioski. 
12.   Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Pan Jan Treder poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
protokół z ostatniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej  
(pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Następnie przewodniczący skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi 
do protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Uwag do protokołu nie zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Rada Miejska w głosowaniu: (18-za, p-0, w-1) przyjęła protokół z poprzedniej 
sesji. 
 
Ad. pkt-u 4. 
Sprawozdanie z działalności burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym 
przesłane w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. W związku  
z powyższym przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos w powyższej sprawie. 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zapytała. W dniu 11.01.2018 r. 
burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka wraz z zastępcami oraz 
przedstawicielami MOPS w Bytowie wziął udział w naradzie na temat 
bezdomności w gminie Bytów. Czego dotyczyło to spotkanie, co zostało 
ustalone i czy są jakieś istotne zmiany. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że spotkanie to dotyczyło 
dostosowania ogrzewalni, noclegowni i budownictwa komunalnego  
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w Bytowie do wytycznych nowego rozporządzenia Ministra Rodziny, Pracy  
i Polityki Społecznej, które będzie obowiązywało od 2020 roku. Aby sprostać te 
wymogi w tym roku zostanie wykonany projekt techniczny na 
przeprojektowanie ogrzewalni przy ul. Przemysłowej 38, natomiast  
w przyszłym roku nastąpi jego realizacja. 
 
Sprawozdanie z działalności burmistrza stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Ad. pkt-u 5. 
W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia:  
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska 
 

• w sprawie bezpieczeństwa przechodniów na przejściu dla pieszych przy 
nowo powstałej sygnalizacji świetlnej na ul. Gdańskiej w Bytowie. 

 
Radna podkreśliła, że nie zgadza się z udzieloną odpowiedzią Komendy 
Powiatowej Policji w Bytowie, że nie otrzymała żadnych zgłoszeń od 
mieszkańców w sprawie niestosowania się kierowców do przepisów prawa  
w obrębie przedmiotowego przejścia, ponieważ notorycznie otrzymuje sygnały 
od mieszkańców, że samochody w dalszym ciągu przejeżdżają na czerwonym 
świetle. Aby nie doszło do tragedii prosi o wystosowanie pism do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Gdańsku o zamontowanie tymczasowego rejestratora 
ruchu oraz zgłoszenie sprawy do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku działającej przy Starostwie Powiatowym w Bytowie. 
 
• w sprawie handlu na Placu Kardynała Wyszyńskiego w Bytowie.  
 
Radna zapytała, czy gmina sprecyzowała, w jaki sposób ma się odbywać handel 
na tym placu. Czy zostały podpisane stosowne umowy, czy zmieniono zapisy 
regulaminu, ponieważ w dalszym ciągu odbywał się tam „handel namiotowy”. 
 
• w sprawie udostępnienia kopii faktury na zakup chłodni w kwocie 35 tys. zł 

dla Bytowskiego Zamku w Bytowie.   
 
Radna Maria Kułakowska 
 

• w sprawie budownictwa mieszkaniowego przy ul. Polnej w Bytowie.  
 
Radna zapytała, czy prawdą jest, że nowy inwestor planuje budowę domów,  
w tym wielopiętrowych w tym rejonie. 
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Radny Zbigniew Choma 
 

• w sprawie poszerzenia drogi nr 215/1 w Płotowie – dojazd do gruntów 
rolnych, 

• w sprawie remontu odcinka drogi wojewódzkiej nr 212 od sklepu  
do boiska szkolnego w Rekowie. Radny podkreślił, iż interpelację w tej 
sprawie składa od dwóch lat, która do tej pory nie jest załatwiona, 

• w sprawie usunięcia przystanku PKS przy drodze wojewódzkiej nr 212  
w Rekowie, z którego nikt nie korzysta. Poza tym tworzy się tam wysypisko 
śmieci. Prosi o ponowne załatwienie sprawy, ponieważ nie zgadza się  
z uzyskaną odpowiedzią PKS Bytów. Chodzi o przystanek jadąc od strony 
Bytowa przed skrzyżowaniem w prawo do miejscowości Płotowo – 
Tuchomie, 

• w sprawie zatrzymywania się autobusów dowożących dzieci do szkoły na 
skrzyżowaniu przy drodze wojewódzkiej z drogą powiatową do Tuchomia. 
Podkreślił, że dzieci nadal są bez opieki idąc piechotą do domu w stronę 
Rekowa. 

 
Jednocześnie wystąpił w imieniu mieszkańców ul. Polnej w Bytowie  
o wstrzymanie wydania decyzji o warunkach zabudowy. Nowy inwestor Pan 
Wiatrowski występuje o zabudowę 10 domków jednorodzinnych na działce  
nr 79/23, który do tej pory nie jest jej właścicielem i stara się o zgodę. 
Postępowanie jest na etapie wydania decyzji. Z tego, co wie gmina starała się  
o poszerzenie prowadzącej do tych terenów drogi z 2,5 m do 5 m. Wykupiła 
grunt, ale nie ma pieniędzy na przebudowę dojazdu. Mieszkańcy korzystający 
z tego odcinka są niezadowoleni, że gmina wydaje decyzję, która sprawi, że 
życie w tym miejscu stanie się uciążliwe. Twierdzą, że stracą możliwość 
dojazdów do swoich domów. Już dziś, gdy pojazdy spotykają się na zwężeniu, 
jeden z kierowców musi cofnąć się kilkadziesiąt metrów. Dlaczego gmina chce 
wydać zgodę na zabudowanie gruntu, który tak naprawdę nie ma dojazdu. 
Zdaniem radnego warunkiem wydania decyzji powinno być wytyczenie 
innego dojazdu i nakłonienie inwestora do partycypowania w kosztach jego 
budowy. Z drugiej strony przy ul. Polnej gmina ma 1 ha parcelę, z której można 
by wydzielić drogę. W przyszłości byłoby to korzystne, bo powstałyby dobrze 
skomunikowane grunty, które również łatwiej z zyskiem można by sprzedać 
pod zabudowę. W imieniu mieszkańców wnioskuje o spotkanie wszystkich 
stron zainteresowanych, w celu przedyskutowania tematu oraz o wstrzymanie 
wydania decyzji o warunkach zabudowy do czasu rozwiązania problemu. Tym 
bardziej, że takie pismo od mieszkańców ul. Polnej wpłynęło do burmistrza.   
 
Radny Rafał Gierszewski 

• w sprawie stypendiów naukowych przydzielanych przez Marszałka 
Województwa Pomorskiego.  
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Radny odwołał się do odpowiedzi udzielonej przez Burmistrza Bytowa z dnia 
3.01.2018 r. na złożoną interpelację z poprzedniej sesji, w której stwierdza się, 
że w 2017 roku złożono 5 wniosków, z których 2 zostały odrzucone. Ponadto  
w piśmie tym stwierdza się, że 45 uczniów z bytowskich szkół podstawowych 
i gimnazjów osiągnęło średnią ocen powyżej 5,5. W związku z powyższym 
zapytał, dlaczego tylko 5 wniosków zostało złożonych a nie, co najmniej 45. 
Które szkoły złożyły wnioski oraz te, które nie złożyły. Dlaczego  
z 5 wniosków złożonych w 2017 roku, wszystkie zostały odrzucone, z czego to 
wynika. Czy z błędów formalnych, czy z braku osiągnięć. Czy zostały 
wyciągnięte jakieś wnioski, czy konsekwencje wobec szkół, które nie składały 
wniosków. Jaką funkcję pełni urząd w stosunku do szkół. Czy tylko funkcję 
informacyjną przypominającą szkoły o naborze wniosków o przyznanie 
stypendiów. Czy jest to organ kontrolujący i nadzorujący szkoły. Dla 
przypomnienia podał, że chodzi tu o stypendia przyznawane w wysokości ok. 
3 tys. zł na semestr dla wyróżnionych uczniów, kwota wcale nie jest taka mała.  
 
• w sprawie braku ścieżki rowerowej przy nowo oddanej ul. Pochyłej  

w Bytowie,  
• w sprawie dostarczenia do wglądu projektu technicznego budowy ul. 

Domańskiego w Bytowie. Jeżeli nie mato, kiedy zostanie dostarczony. 
 
Prosi o udzielenie odpowiedzi pisemnej na ww. interpelacje. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz 
 
• w sprawie realizacji programu Sokół pt. „Strzelnica w każdym powiecie”. 
 
Radny podkreślił, że od 1 stycznia 2018 roku wchodzi w życie rządowy 
program Sokół pt. ”Strzelnica w każdym  powiecie". Jest to program, dzięki 
któremu można uzyskać 80% kosztów inwestycji do kwoty 2 mln. zł.  
W przypadku organizacji pozarządowych, wkład własny nie jest wymagany. 
W związku z powyższym zapytał, jakie działania burmistrz podjął w tym 
temacie, żeby reaktywować naprawić zdewastowaną strzelnicę w Bytowie. 
Ponieważ temat ten był kilkakrotnie poruszany na sesji. Zawsze było tak, że nie 
było środków ani pomysłu. W związku z powyższym radny zapytał, czy  
w Bytowie powstanie strzelnica, zgodnie z tym programem. 
 
• w sprawie ochrony różnorodności biologicznej w powiecie słupskim.  
 
Radny podkreślił, że na początku stycznia w Urzędzie Marszałkowskim  
w Gdańsku podpisano umowy na dofinansowanie projektu. Przedmiotem 
projektu jest czynna ochrona różnorodności biologicznej, ukierunkowanie 
ruchu turystycznego i skanalizowanie ruchu turystycznego poprzez 
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zagospodarowanie terenów znajdujących się poza obszarami cennymi 
przyrodniczo. Projekt obejmuje działania związane z czynną ochroną przyrody, 
ochroną siedlisk i gatunków chronionych, likwidację gatunków inwazyjnych, 
budowę, przebudowę infrastruktury ukierunkowującej ruch turystyczny, 
warsztaty i zajęcia edukacyjne z zakresu ochrony przyrody  
i promocję. Okres realizacji przedsięwzięcia: marzec 2018-2022. Radny zapytał, 
czy gmina Bytów skorzysta z takiego dofinasowania. Jeśli tak, to, które są to 
zadania. Jeśli nie to, dlaczego. 
 
• w sprawie odśnieżania dróg w Bytowie. 
 
Radny zapytał, dlaczego część dróg w Bytowie jest odśnieżona bardzo dobrze 
a niektóre wcale. W szczególności chodzi o odcinki ulicy Popiełuszki i Styp – 
Rekowskiego (Rzepnica). Są to ulice o dużym nasileniu ruchu pieszo- jezdnym. 
Ponadto przejścia dla pieszych wzdłuż tych ulic są zasypane. Radny zapytał, 
dlaczego w sposób wybiórczy traktowane są pewne ulice oraz dlaczego nie są 
odśnieżane przejścia dla pieszych wzdłuż tych ulic. 
 
• w sprawie remontu ul. Szczęśliwej w Bytowie, 
• w sprawie rozważenia możliwości poszerzenia ul. Sychty w Bytowie. 
 
Radny wnioskuje o poszerzenie ulicy Sychty kosztem chodnika od strony 
działek, który jest zbyt szeroki i mało użytkowany. W ten sposób uregulowałby 
się ruch na tej ulicy oraz ulicy Szczęśliwej i Domańskiego. Wystarczyłoby tylko 
o 1 m poszerzyć tą ulicę. Zdaniem radnego budowa nowej ulicy w tym rejonie 
jest bardzo kosztowna. Dlatego proponuje takie rozwiązanie. Poza tym jest to 
ulica tzw. „schetynówka”, która nie powinna pełnić takiej funkcji, jaką dzisiaj 
pełni. Na pewno bardziej zasadne byłoby jej poszerzenie niż budowa nowej 
ulicy w tym rejonie. 
 
• w sprawie braku ścieżki rowerowej przy nowo wybudowanej ulicy Pochyłej 

w Bytowie, 
• w sprawie kostki kamiennej pochodzącej z rozbiórki ścieżki w parku wzdłuż 

ul. Pochyłej. Radny zapytał, gdzie zostanie ona wykorzystana. 
• w sprawie terminu i formy ogłoszenia przetargu na zainstalowanie c.o. wraz 

z dostarczeniem ciepłej wody użytkowej w bloku komunalnym przy ul. 
Miłej w Bytowie. 

 
Radny Stanisław Borzyszkowski 

• w sprawie wykonania prawoskrętu z ul. 1 Maja w kierunku ul. Wolności,   
• w sprawie obniżenia poziomu wody w jeziorze Długim oraz dokonania 

konserwacji rowów odprowadzających wody z ww. jeziora. 
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Radny wnioskuje o wystąpienie z pismem do Starostwa Powiatowego  
w Bytowie, celem zorganizowania spotkania z właścicielami terenów, przez 
które przebiegają wymienione urządzenia wodne. 
 
• w sprawie wstrzymania decyzji o wydanie warunków zabudowy  

w związku z planowaną inwestycją budownictwa mieszkaniowego przy ul. 
Polnej w Bytowie do czasu zorganizowania wspólnego spotkania stron 
zainteresowanych (tj. przedstawicieli Urzędu Miejskiego oraz mieszkańców 
ul. Polnej). 

 
Radny Jacek Orłowski 

• w sprawie braku zasięgu sieci telefonicznej w Niezabyszewie. 
 
Radny zapytał, na jakim etapie jest sprawa związana z budową wieży 
antenowej przez operatora sieci komórkowej ORANGE POLSKA skierowana 
do Kolegium Odwoławczego w Słupsku oraz czy nie można byłoby się zwrócić 
do innych operatorów sieci komórkowych, z prośbą o postawienie anteny  
w Niezabyszewie na gruntach należących do gminy. 
 
Ogółem zgłoszono 24 interpelacje. 
 
Radna Barbara Kosmowska zwróciła się z prośbą do radnych o zbiórkę pieniędzy 
przeznaczonych na cele rehabilitacyjne dla radnej Anny Sinkiewicz, która zmaga się  
z chorobą. 
 
Ad. pkt-u 6. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, że projekt planu pracy 
Rady Miejskiej na rok 2018 został przesłany do radnych drogą elektroniczną 
oraz do komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. W związku z powyższym 
zapytał, czy są jakieś uwagi do ww. planu. 
 
Burmistrz Bytowa zgłosił wniosek, aby termin sesji przesunąć z dnia 28.02.2018 
r. na dzień 5.03.2018 r. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek, aby wprowadzić temat MOPS-u  
w miesiącu czerwcu w brzmieniu: Informacja z realizacji Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Bytów 2016-2020 - za lata 
2016-2017. 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zgłosiła wniosek, aby w miesiącu 
czerwcu wprowadzić temat w brzmieniu: Informacja z działalności 
Bytowskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. za 2017 r.   



10 
 

 
W głosowaniu: 18-za Rada Miejska przyjęła plan pracy Rady Miejskiej  
w Bytowie na 2018 rok, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
/W głosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski/ 

 

Jednocześnie przewodniczący Rady złożył krótką informację na temat 
działalności Rady Miejskiej oraz komisji stałych od początku kadencji  
2014-2018. W szczególności: ilość odbytych sesji, podjętych uchwał, stanowisk, 
apeli, zgłoszonych interpelacji i wniosków, posiedzeń komisji oraz frekwencji. 
Informacje te stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności stałych 
Komisji Rady Miejskiej za rok 2017 zostały przyjęte na swoich posiedzeniach,  
w związku z powyższym zapytał, czy istnieje konieczność ich odczytania?  
 
Nikt z radnych nie wyraził takiej woli. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady 
Miejskiej w Bytowie za rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie za rok 
2017 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej  
w Bytowie za rok 2017 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Bytowie za rok 2017 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Ad. pkt-u 8. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, iż plany te również 
zostały przyjęte na swoich posiedzeniach komisji. W związku z powyższym nie 
ma potrzeby ich odczytywania. 
 
Rada Miejska zgodziła się na taką propozycję. 
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Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2017 w kolejności jak wyżej 
stanowią załącznik nr 11, 12 i 13 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 9. 
 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

• zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Bytowie na 2018 rok (druk nr 1). 

 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, że projekt planu  
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie został skierowany  
do wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. W związku  
z powyższym poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 
 

1. Komisja Rewizyjna projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. Nie wnosząc żadnych uwag. 
3. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
4. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy – jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/411/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. – jednogłośnie 
przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

• współdziałania przy realizacji zadania z zakresu dokształcania  
i doskonalenia zawodowego nauczycieli (druk nr 2). 

 
Projekt uchwały zreferował zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że projekt zakłada wspólną partycypację wszystkich jednostek 
samorządu terytorialnego z terenu powiatu bytowskiego i kontynuowanie 
działania systemu wspierania nauczycieli na wszystkich szczeblach 
edukacyjnych. Szczegóły współdziałania zostaną określone w porozumieniu 
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zawartym przez przedstawicieli reprezentujących jednostki samorządu 
terytorialnego z terenu powiatu bytowskiego. 
 
Komisje merytoryczne projekt uchwały zaopiniowały jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne.  
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/412/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. w sprawie 
współdziałania przy realizacji zadania z zakresu dokształcania  
i doskonalenia zawodowego nauczycieli - przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

• ustalenia kryteriów rekrutacji w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz dla kandydatów spoza obwodu w 
postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszych klas publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 10). 

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że aktualne zasady rekrutacji do przedszkoli zobowiązują radę 
gminy do ustalenia kryteriów o charakterze lokalnym.  Wskazane w projekcie 
uchwały kryteria powstały w wyniku konsultacji i uzgodnień z dyrektorami 
i radami pedagogicznymi przedszkoli oraz szkół podstawowych. Kryteria te 
uwzględnione były w procesie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych na rok szkolny 2016/2017 i 2017/2018. Podjęcie tego rodzaju 
uchwały jest obligatoryjnym zadaniem gminy umożliwiającym 
przeprowadzenie procesu rekrutacji w przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Bytów. 
 
Stanowiska komisji merytorycznych: 
1. Stanowisko Komisji OPS przedstawił jej przewodniczący Pan Adam Mohr 

stwierdzając, iż komisja jednogłośnie pozytywie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

2. Stanowisko Komisji BFRG przedstawił jej przewodniczący Pan Aleksander 
Pradella informując, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie nie wnosząc żadnych uwag. 
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Głosów w dyskusji nie było. 
 
W głosowaniu: (16-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XL/413/2018 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018r. – przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału radny Eugeniusz Wiatrowski, radny 
Zbigniew Choma/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16do protokołu. 
 

• wyrażenia zgody na udzielenie wyższej kwoty dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Bytów (druk nr 11). 

 
Projekt uchwały przedstawił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
Poinformował, że w związku z wejściem w życie od 1 stycznia 2018 r. ustawy 
o finansowaniu zadań oświatowych utraciła moc zawarta w ustawie o systemie 
oświaty dotychczasowa delegacja dla Rady Miejskiej w Bytowie do wyrażenia 
zgody na udzielenie dotacji w wyższej wysokości, a tym samym zaszła 
konieczność podjęcia nowej uchwały w przedmiotowym zakresie oraz 
dostosowania jej zapisów do aktualnych regulacji dotyczących 
subwencjonowania zadań oświatowych. Wysokość dotacji z budżetu gminy 
Bytów dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego nie uległa zmianie w stosunku do obowiązującej dotacji w roku 
2017 zgłaszając zarazem autopoprawkę, aby w § 1 i 2 zamiast wyrazu  
„nie wyższej” zmienić na wyraz „równej”. 
 
Komisja OPS projekt uchwały wraz z autopoprawką zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
Komisja BFRG – jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne wraz z autopoprawką. 
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/414/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018r. – jednogłośnie 
przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17do protokołu. 
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• zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 3). 

 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Pan Jan Treder. 
Poinformował, że z inicjatywą uchwałodawczą wystąpił on sam, jako 
przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie na wniosek radnego Adama Mohra, 
który zaproponował, aby za jednorazową nieobecność dietę zmniejszyć, o 30%, 
ale nie więcej niż 60% w miesiącu. Wniosek radnego został skierowany do 
wszystkich komisji stałych, których stanowiska nie były jednomyślne. Część 
radnych optowała za tym, aby diety pozostawić na dotychczasowych zasadach 
i nie zmieniać ich przed końcem kadencji, czyli, dieta miesięczna ulega 
obniżeniu o 10% za każdą nieobecność radnego na sesji Rady lub w posiedzeniu 
komisji, której jest członkiem. Łączna wysokość obniżenia w jednym miesiącu 
nie może przekroczyć 30% jego diety. Natomiast usprawiedliwienia radnego 
honorowane byłyby w przypadku nieobecności z powodu choroby 
poświadczone zaświadczeniem lekarskim lub wyjazdem służbowym. 
Natomiast Komisja Rewizyjna proponowała obniżenie diet o 15% za każdą 
nieobecność radnego na sesji lub posiedzeniu komisji. Łączna wysokość 
obniżenia w jednym miesiącu nie może przekroczyć 60% oraz podpisywanie 
listy obecności na początku i końcu posiedzenia. Nie powoduje obniżenie diety 
wyłącznie nieobecność spowodowana wyjazdem służbowym związanym  
z pełnieniem obowiązków radnego oraz niezdolność do pacy potwierdzona 
zaświadczeniem lekarskim lub zwolnieniem lekarskim L4. Komisja Oświaty 
i Polityki Społecznej była zgodna, co do konieczności wypracowania zmian  
w uchwale, brakowało całkowitej jednomyślności, co do tego, czy należy 
zaakceptować restrykcje zaproponowane w piśmie do przewodniczącego Rady 
Miejskiej przez autora propozycji zmian Adama Mohra wielkości obniżeń diety 
za opuszczanie posiedzeń komisji stałych i sesji Rady Miejskiej przez radnych. 
Zdecydowano powołanie zespołu roboczego, który wypracuje ostateczną 
wersję nowego projektu uchwały. Inni radni byli za tym, aby całkowicie 
zrezygnować z diet. Zgodnie z dyskusją na poprzedniej sesji odnośnie zmiany 
diet oraz wnioskiem radnego Adama Mohra przygotowano nowy projekt 
uchwały zmieniający diety, który został skierowany do wszystkich komisji 
stałych Rady Miejskiej w Bytowie w brzmieniu: 

Dieta miesięczna ulega obniżeniu o: 
1) 30% za każdorazową nieobecność radnego na sesji Rady, 
2) 20% za każdorazową nieobecność radnego na komisji stałej rady, której 

jest członkiem, 
3) 10% za opuszczenie przez radnego sesji Rady przed jej zakończeniem, 

stwierdzone zapisem w protokole z sesji, 
z zastrzeżeniem ust. 3. 
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Wysokość potrąceń, o których mowa w ust. 1 nie może wynieść więcej niż 50% 
należnej miesięcznej diety. 
Nie ulega obniżeniu dieta w przypadku nieobecności spowodowanej: 

1) wyjazdem służbowym związanym z pełnieniem obowiązków radnego 
Rady Miejskiej w Bytowie, 

2) chorobą potwierdzoną zwolnieniem lekarskim lub wypisem ze szpitala 
przedstawionym w biurze Rady, 

3) obowiązkiem stawienia się na wezwanie organu administracji rządowej 
lub samorządu terytorialnego, sądu, prokuratury, policji potwierdzonym 
przedstawionym w biurze Rady dokumentem (wezwanie, 
zaświadczenie), 

Podstawą do potrącenia diety jest pisemne zestawienie zatwierdzone przez 
przewodniczącego Rady.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 
 
Stanowisko Komisji BFRG przedstawił jej przewodniczący informując, że 
komisja na wniosek radnego Rafała Gierszewskiego głosowała za odrzuceniem 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bytowie 
z porządku obrad dzisiejszej sesji. Głosowanie: (4-za, 0-p i 1-w). 
 
Stanowisko Komisji OPS przedstawił jej przewodniczący stwierdzając, że 
komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z poprawką, 
do której przychylili się członkowie komisji. Mianowicie, aby w punkcie 3 ust. 
1 § 2 gdzie mowa jest o 10% obniżeniu diety radnego za opuszczenie przez 
radnego sesji Rady przed jej zakończeniem dodać zapis w brzmieniu:  
„oraz w przypadku spóźnienia przekraczającego 15 minut od stwierdzonego 
zapisu w protokole sesji”. 
 
Stanowisko Komisji RWOŚ przedstawił jej przewodniczący oznajmiając,  
iż komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie z uwagą, aby w § 2 pkt 3 
dopisać podpunkt 4) w brzmieniu: „wypadkiem losowym lub innym 
zdarzeniem uznanym przez przewodniczącego Rady”. Głosowanie:  
(5-za, 1-p, 1-w). 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał zgłoszone wnioski pod 
głosowanie wg ww. kolejności. 
 
Wniosek I - Komisji BFRG o zdjęcie z porządku obrad ww. projektu uchwały. 
W wyniku głosowania: (7-za, p-12, w-0) Rada Miejska wniosek odrzuciła. 
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Wniosek II - Komisji OPS, aby w punkcie 3 ust. 1 § 2 dodać zapis „oraz  
w przypadku spóźnienia przekraczającego 15 minut od stwierdzonego zapisu 
w protokole sesji”. W głosowaniu: (4-za, p-14, w-1) Rada Miejska wniosek  
odrzuciła. 
 
Wniosek III – Komisji RWOŚ, aby w § 2 pkt 3 dopisać podpunkt 4)  
w brzmieniu: „wypadkiem losowym lub innym zdarzeniem uznanym przez 
przewodniczącego Rady”. W głosowaniu: (za-0, p-19, w-0) Rada Miejska 
wniosek odrzuciła. 
 
Dyskusja    
 
Radny Rafał Gierszewski w pierwszej kolejności odniósł się do wniosku, który 
złożył na komisji BFRG o zdjęcie z porządku obrad ww. projektu uchwały. 
Uważa, że pod koniec kadencji nie powinniśmy go zmieniać, a po drugie jest to 
„bubel”. - Jest wiele sytuacji takich, które są sytuacjami dwuznacznymi, które ma 
rozstrzygać tylko i wyłącznie przewodniczący Rady. Na przykład w punkcie 3 czytamy. 
Nie ulega obniżeniu dieta w przypadku nieobecności spowodowanej wyjazdem 
służbowym związanym z pełnieniem obowiązków radnego Rady Miejskiej w Bytowie. 
W jaki sposób należy zgłaszać do przewodniczącego Rady. Pisemnie, czy ustnie. Nie ma 
takiego zapisu i na pewno nie wiemy, w jakiej formie ma być to zgłaszane. Druga 
sprawa. Chorobą potwierdzoną zwolnieniem lekarskim. Nie wiadomo czy ma być to 
jednodniowe zwolnienie lekarskie, czy dwudniowe. Poza tym proponuje się inne próby 
obejścia na przykładzie wniosków losowych. Ponadto w paragrafie 2 dieta ulega 
obniżeniu o 10% za opuszczenie przez radnego sesji przed jej zakończeniem oraz 
spóźnienia przekraczającego 15 minut, którego zapis nie przeszedł. Jestem za tym, aby 
całkowicie zrezygnować z jakichkolwiek diet radnych, wówczas nie będzie problemu  
z usprawiedliwianiem ani szukania wymówek, co to jest wypadek losowy, czy 
spóźnienia radnych były 5, 10 czy 15 minut. Czy ważne jest przyjście i siedzenie, czy 
ważne jest aktywne uczestnictwo. Tak naprawdę jest to praca 24 godziny na dobę. 
 
Radny Adam Mohr odnosząc się do dyskusji powiedział, - ten projekt faktycznie 
przeszedł długą ewolucję i nie jest prawdą, że zgłaszamy go na końcu kadencji, ponieważ 
na czerwcowej sesji zgłosiłem taką inicjatywę proponując radnym współpracę. Myślę, 
że radny nie był przy kilku dyskusjach, które się odbyły na ten temat, zwłaszcza  
w drugiej części sesji. Na których radny był często nieobecny. Moją intencją było 
uniknięcie tego typu licznych wyłączeń, które się pojawiły na skutek dyskusji  
w komisji. Proponuję, aby radni spojrzeli na ten projekt, jako na coś, co ma zwiększyć 
dyscyplinę, jeżeli chodzi o frekwencje zarówno na komisjach jak i na sesji a także na 
działanie zgodne z ogólnym poczuciem sprawiedliwości i spojrzeli troszeczkę z punktu 
widzenia nie radnego a podatnika i wyborcy na cały problem i przyjęli to, jako pewien 
kompromis. Miedzy tym, co by było najlepsze i idealne, czyli nie stosowanie żadnych 
wyłączeń od tych obniżek. Natomiast wniosek dotyczący rezygnacji z diet jest zagrywką, 
która prawnie nie jest możliwa. Każdy z nas może je przekazać na cele charytatywne. 
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Jeżeli ma taką potrzebę.  W związku z tym proponuję, aby przyjąć projekt mimo jego 
niedoskonałej formy. Jest to owoc jakiegoś kompromisu, który wszystkich nie zadawala, 
ale jest jakimś rozwiązaniem, który popycha sprawę we właściwym kierunku  
w stosunku do uchwały, która do tej pory funkcjonowała, a w zasadzie można 
powiedzieć, że nie funkcjonowała, ponieważ nie było żadnych obniżek albo bardzo 
rzadkich, żeby radny tracił cokolwiek w związku z nieobecnością na posiedzeniach 
komisji czy na sesji. 
 
Przewodniczący Rady jeszcze raz podkreślił, że wniosek radnego Adama 
Mohra został skierowany do wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie, które mogły wystąpić z inicjatywą uchwałodawczą i opracować 
swój projekt uchwały oraz kluby radnych.  
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska odnosząc się do dyskusji oraz projektu 
uchwały powiedziała. - Jest to kwestia sumienia.  Jeżeli kogoś nie ma na sesji bądź na 
komisji nie powinien sam, jako osoba korzystać z jakiegoś wypisania sobie argumentu. 
Każdy nieobecny, który coś takiego podpisywał powinien w tym momencie się 
zastanowić, czy dobrze robi. Ja akurat nie miałam takiego sumienia i jak byłam na 
urlopie i nie mogłam być na sesji to powiedziałam, że nie chcę mieć pieniędzy zapłacone 
za to. Bo uważam, że jeżeli podatnik płaci za tą dietę, to po prostu byłoby mi wstyd wziąć 
te pieniądze. Ale jeżeli radni nie mają wstydu i podpisują żeby się zgadzało w papierach 
i nie mają w tej sytuacji żadnego sumienna to uważam, że powinniśmy zaostrzyć to, 
albo nie wziąć żadnej diety, albo po prostu proporcjonalnie je zmniejszyć i bez żadnych 
wyjątków typu choroby, wydarzenia losowe itp. 
 
Odnosząc się do wypowiedzi radnej przewodniczący Rady podkreślił, że sama 
dieta nie jest przypisana tylko do posiedzeń sesji oraz komisji. Do tego dochodzi 
szereg innych spraw oraz czas poświęcony poza posiedzeniami Rady. Jak np. 
uczestnictwo w zebraniach, pisanie projektów np. do budżetu obywatelskiego, 
dojazdy itd. Są też różne sytuacje nagłe, które też powinniśmy wziąć pod 
uwagę. Poza tym uchwała ta określa katalog zamknięty, kiedy radny może być 
usprawiedliwiony z nieobecności. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zwrócił uwagę na frekwencję radnych, którą 
przedstawił przewodniczący Rady, z której wcale nie wynika, że jest aż tak źle. 
Prosi, aby taką informację podać do publicznej wiadomości, aby nasi wyborcy 
wiedzieli, jak dany radny uczestniczy w pracach komisji i sesji. Taka informacja 
powinna być umieszczona na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego  
w Bytowie oraz podana do prasy lokalnej. 
 
Radny Rafał Gierszewski zapytał, kto jest inicjatorem tej uchwały i jak to 
wygląda od strony prawnej. 
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Inicjatorem uchwałodawczym tego projektu uchwały jest przewodniczący 
Rady, który został wspólnie wypracowany z autorem wniosku Adamem  
Mohrem, powiedział przewodniczący Rady Pan Jan Treder. 
 
W związku z powyższym radny skierował pytanie do radcy prawnego, czy jest 
to zgodne z prawem. 
 
Tak, powiedziała radca prawny Pani Danuta Gawarecka. Z inicjatywą 
uchwałodawczą mogą wystąpić: przewodniczący Rady, komisje Rady, kluby 
radnych, co najmniej 5 radnych, burmistrz Bytowa. 
  
Radny Tomasz Franciszkiewicz wnioskuje o zakup programu rejestrującego 
głosowanie oraz w imieniu Klubu Porozumienie składa wniosek  
o rezygnacji z diet. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma takiej możliwości prawnej, 
który jest niezgodny z ustawą o samorządzie gminnym.  
 
Radny doprecyzował wniosek proponując obniżenie diety radnego do 
symbolicznej złotówki, wówczas sytuacja taka byłaby jasna i klarowna. Ponadto 
uważa, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz 
regulaminem obradowania Rady, radny powinien aktywnie uczestniczyć  
w pracach rady i w życiu społeczności lokalnej. Uzyskując mandat zaufania 
społecznego powinien składać interpelacje. Głosować zgodnie z sumieniem,  
a nie partyjną dyscypliną. Program do głosowania bardziej zdyscyplinuje  
i zachęci do rzetelnej pracy radnych niż jakikolwiek inny system miedzy innymi 
ta uchwała. Z informacji podanej przez przewodniczącego na temat działalności 
Rady widać, jak kto pracuje. Ile złożył wniosków i interpelacji na sesji. Jest kilku 
radnych, którzy mają ich po kilka, ale są też osoby, które przez całą kadencję nie 
zgłosiły nic. To pokazuje, jakie mają podejście do pracy. Natomiast 
przysłuchując się dyskusji, część radnych zapomniała, że funkcja radnego to 
praca społeczna.    
 
Rozumiem, że zbliżają się wybory i radny tym się kieruje, zgłaszając taki 
wniosek. 
 
W dalszej części wywiązała się dyskusja na temat składanych interpelacji oraz 
wniosków przez radych oraz właściwości ich załatwiania. 
 
Gdybyśmy zrobili przegląd wszystkich interpelacji, to okazałoby się, że 
większość z nich zgłaszanych jest na ilość i można je traktować, jak zapytania  
a nie interpelacje, powiedział przewodniczący Rady. 
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Radna Lucyna Wojciechowska powiedziała, jak rozpoczynała swoją działalność 
w Radzie, powiedziano jej, że z drobnymi sprawami, jak np. luźna płytka, idzie 
się bezpośrednio do odpowiedniego wydziału Urzędu. Na sesji zgłasza się 
tylko poważniejsze sprawy. I tak robi. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Tomasza Franciszkiewicza, który w imieniu Klubu Porozumienie 
składa o obniżenie diet do minimum, czyli do jednej złotówki. W wyniku 
głosowania: (7-za, p-12, w-0) Rada Miejska wniosek odrzuciła. 
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie ogólne w wersji zaproponowanej jak wyżej. 
 
W wyniku głosowania: (13-za, p-5, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XL/415/2018 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. – większością głosów za  
- przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach sesji. 
 
Po przerwie przystąpiono do procedowania dalszej części porządku obrad. 
 

/obrady opuścił radny Rafał Gierszewski/ 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2018 r. (druk nr 4). 
 
W związku z powyższym, że projekt uchwały był omawiany na każdej komisji 
stałej Rady Miejskiej przez panią Renatę Senger z Wydz. F przewodniczący 
Rady zapytał radnych czy zachodzi konieczność jej ponownego omawiania. 
 
Nie, odpowiedzieli radni. 
 
Następnie burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka omówił zmiany w budżecie po 
stronie dochodów i wydatków budżetowych gminy Bytów na rok 2018. Między 
innymi dokonano: 
 
Zwiększenia dochodów z tytułu sprzedaży przez Kompleks Basenowo 
Rekreacyjny w Bytowie układu SZR 1000 A3P. 
Zwiększenia wydatków w dziale 600 o kwotę 297 054 zł na realizacje zadania 
pn. „Przebudowa ul. Pochyłej”. 
 
Zwiększenia wydatków w dziale 801 oraz 852. 
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Zwiększenia wydatków inwestycyjnych w kwocie 108 000 zł w dziale 926 na 
modernizację pokoi w Domu Sportowca wraz z wyposażeniem. 
 
Stanowiska komisji: 
1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
2. Komisja OPS projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
3. Komisja RWOŚ projekt uchwały zaopiniowała jw. 
 
 Dyskusja 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zapytała. Wydatki na modernizację 
pokoi w Domu Sportowca wraz z wyposażeniem opiewają na kwotę 108 tys. zł. 
Koszty w ubiegłym roku wynosiły 140 tys. zł. Zysk z wynajmu pokoi w hotelu 
wynosił 92 tys. zł. Czy przeprowadzono analizę, kiedy zwróci się ta inwestycja. 
Zdaniem radnej inwestowanie w Dom Sportowca jest bezzasadne, ponieważ 
przymierzaliśmy się do partnerstwa publiczno-prywatnego, którego efektem 
ma być gruntowna modernizacja obiektu, który przynosiłby konkretne 
dochody. Mimo to, co roku dokładamy do Domu Sportowca, a teraz chcemy 
wydać dodatkowe 108 tys. zł, które nigdy nam się nie zwrócą. 
 
Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. W ubiegłym roku 
wolnych środków na to zadanie było 108 491,17 zł. Dane, które radna 
przytoczyła dotyczące dochodów i kosztów utrzymania faktycznie takie są. 
Chciałbym zwrócić uwagę, że w poprzednich latach zysk był na poziomie zera, 
albo niewiele przewyższał. Dzisiaj, kiedy pewne rzeczy poprawiono  
i udoskonalono widoczny jest zysk. Należy patrzeć na całość obiektu. 
Atrakcyjność tego obiektu będzie wtedy, kiedy ten hotel będzie 
zmodernizowany. Jeżeli chodzi o realizację partnerstwa publiczno-
prywatnego, nadal to podtrzymuję. Takim zamiarem jest remont hotelu  
i przebudowa głównego budynku. Tak jak już wczesnej wspomniałem, nie 
zamierzam rozpoczynać dwóch partnerstw jednocześnie. Na razie borykamy 
się ze znalezieniem partnera publiczno-prywatnego na budowę domu 
przedpogrzebowego przy ul. Ks. Popiełuszki. Realizacja tego przedsięwzięcia 
może potrwać. Ponadto uważam, jeżeli Dom Sportowca będzie mało 
atrakcyjny, to partnera publiczno-prywatnego będzie ciężko znaleźć. 
 
Nadal mnie nie przekonują te argumenty, powiedziała Radna Katarzyna 
Januszewska-Lisińska. Wg mnie wydawanie pieniędzy w ten obiekt jest  
bezzasadne, tym bardziej, że w hotelu nie ma łazienek, który nie przyniesie 
zysku. 108 tys. zł nie załatwi sprawy. Pozwoli tylko na delikatny lifting. Te 
pieniądze trzeba zdjąć i zabrać się do tematu sensownie. A nie łatać, coś, co i tak 
wszystko będzie zniszczone, jeżeli dojdzie do partnerstwa publiczno-
prywatnego. Jest to wyrzucanie pieniędzy. 
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Obłożenie hotelu na dzień dzisiejszy wynosi w granicach 70-80%, które jest 
bardzo wysokie. Musimy cały czas dbać o miejsce, żeby było atrakcyjne dla 
prywatnego inwestora, powiedział burmistrz. Mimo wszystko, chciałbym 
prosić radnych, aby w swoich planach pracy umieścili temat - wizja Domu 
Sportowca, aby zobaczyć jak ten obiekt naprawdę wygląda, ponieważ od wielu 
lat krąży po mieście jakaś fama o fatalnych warunkach w tych pomieszczeniach.  
 
Odmiennego zdania jest przewodniczący Rady. Partnerstwo publiczno-
prywatne nie zostanie zrealizowane, przez najbliższe 2-3 lata. Zainwestowane 
pieniądze do tego czasu na pewno się zwrócą. To nie są duże pieniądze, ale 
zwiększą wizerunek i jakość świadczonych usług. 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska prosi o zestawienie wydatków  
za ostatnie pół roku po remoncie Domu Sportowca, w tym, jakie były koszty 
utrzymania i ile było zysku z hotelu. 
 
Radny Bogdan Adamczyk odnosząc się do Domu Sportowca powiedział, że 
wystarczy wejść tylko do środka, to od razu widać PRL, w szczególności klatka 
schodowa, która od lat nie była remontowana. Jednocześnie odniósł się do 
przebudowy ul. Pochyłej, gdzie stwierdzono uwagi. W związku z powyższym 
prosi o protokół odbioru, w celu zapoznania się z usterkami oraz jakie rzeczy 
nie zostały wykonane. 
 
Odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona na piśmie, powiedział burmistrz. 
Dodał także, że to, co nie zostało przyjęte podczas odbioru, to zakres inwestycji 
przebiegającej przez tereny należące do Agencji Nieruchomości Rolnej, czyli 
przez osiedle bloków popegeerowskich, gdzie przeprowadzono kolektor 
burzowy, pod warunkiem, że inwestor, czyli gmina doprowadzi ją do stanu 
pierwotnego. Niemniej jednak wszystkie te uwagi, które zakwestionowała 
Agencja zostaną radnemu przedłożone, co nie jest powodem odebrania całości 
zadania. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz poprosił o zakres prac do specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia w sprawie remontu Domu Sportowca – hotelu. Radny 
zapytał, czy jest to budowa nowych łazienek wydzielonych w pokojach, czy 
remont łazienek i pokoi. Poza tym ma uwagi do terminu i realizacji ul. Pochyłej.  
 
Jeżeli chodzi o remont Domu Sportowca, odpowiedź zostanie udzielona na 
piśmie. Natomiast, jeżeli chodzi o ul. Pochyłą, to przetarg został ogłoszony 
wiosną ubiegłego roku. W maju nastąpiło podpisanie umowy. Prace rozpoczęły 
się we wrześniu. Termin realizacji zadania był do dnia 15.01.2018 r., z uwagi na 
spięcie budżetu. Poza tym krótkie terminy realizacji zadania podwyższają 
koszty inwestycji, powiedział burmistrz. 
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Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (14-za, p-2, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/416/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018r. – przyjęła. 

 
/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

• zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata  
2018-2026 (druk nr 5). 

 
Projekt uchwały omówiła Pani Renata Senger pracownik Wydziału 
Finansowego na podstawie załączników do niniejszego projektu uchwały.  
 
Komisje stałe Rady Miejskiej projekt uchwały zaopiniowały jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-2, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/417/2017 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018r. – przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 6). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder. Poinformował, że przedmiotem skargi jest niewłaściwe wykonanie 
inwestycji na terenie wokół zamku w zakresie odprowadzenia wód 
gruntowych oraz wykonana ścieżki chodnikowej z ul. Zamkowej w kierunku 
parkingu przy ul. Wolności, który został skierowany do komisji stałych Rady 
Miejskiej w Bytowie, w tym do Komisji Rewizyjnej, która uznała skargę za 
bezzasadną. W związku z powyższym prosi o przedstawienie stanowisk 
Komisji: 
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja OPS - jw. 
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3. Komisja RWOŚ – jw. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Rada Miejska w głosowaniu: 18-za nie udzieliła głosu Panu Wincentowi 
Kniterowi, jako skarżącemu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/418/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018r. jednogłośnie 
przyjęła. 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Rafał Gierszewski/ 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Pan Wincenty Kniter nadal zakłócał obrady sesji, prosząc o odczytanie skargi 
przez przewodniczącego Rady w całości, ponieważ nie wie, nad czym radni 
procedują. Być może radni też nie wiedzą.   
 
Wszystkie skargi zostały przesłane do radnych, z którymi dokładnie radni się 
zapoznali. Także nie ma konieczności ich odczytywania, powiedział 
przewodniczący Rady. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 7). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder. Poinformował, że przedmiotem skargi jest wg skarżącego 
nieodpowiedni obieg korespondencji w Urzędzie oraz opóźnione dostarczenie 
pisma skarżącego złożonego w dniu 13.12.2017r. do burmistrza. Ww. skarga 
została skierowana drogą elektroniczną do radnych oraz do komisji stałych 
Rady Miejskiej w Bytowie, w tym do Komisji Rewizyjnej, która uznała skargę 
za bezzasadną. W związku z powyższym prosi o przedstawienie stanowisk 
Komisji: 
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
2. Komisja OPS - jw. 
3. Komisja RWOŚ – jw. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/419/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. jednogłośnie 
przyjęła. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Rafał Gierszewski, radna Katarzyna 

Januszewska-Lisińska/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 8). 
 
Projekt uchwały omówił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan Jan 
Treder. Poinformował, że w dniu 2.01.2018 r. została przekazana przez 
Wojewodę Pomorskiego do Rady Miejskiej w Bytowie skarga z dnia 18.12.2017 
r. mieszkańców wsi Pomysk Mały Wybudowanie 1 na nierozwiązanie 
problemu dojazdu do nieruchomości położonych w Pomysku Małym 
Wybudowanie 1, poprzez brak geodezyjnego wytyczenia drogi dojazdowej i jej 
utwardzenia. Ww. skarga została skierowana drogą elektroniczną do radnych 
oraz do komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie, w tym do Komisji 
Rewizyjnej, która uznała skargę za bezzasadną, ponieważ gruntowe drogi 
dojazdowe są utrzymywane na bieżąco w stanie pozwalającym na korzystanie 
z nich. W związku z powyższym prosi o przedstawienie stanowisk Komisji: 
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
uznając skargę za bezzasadną. 

2. Komisja OPS - jw. 
3. Komisja RWOŚ przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
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W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XL/420/2018 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. jednogłośnie przyjęła. 
 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Rafał Gierszewski, radna Katarzyna 

Januszewska-Lisińska/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

• rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 9). 
 
Projekt uchwały przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan 
Jan Treder. Poinformował, że przedmiotem skargi jest wg skarżącego 
aroganckie zachowanie się burmistrza wobec skarżącego w sekretariacie 
Urzędu w dniu 29.12.2017 r. Ww. skarga została skierowana drogą 
elektroniczną do radnych oraz do komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie,  
w tym do Komisji Rewizyjnej, która uznała skargę za bezzasadną. W związku  
z powyższym prosi o przedstawienie stanowisk Komisji: 
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja BFRG projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
uznając skargę za bezzasadną. 

2. Komisja OPS - jw. 
3. Komisja RWOŚ – jw. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
O głos w sprawie poprosił pan Wincenty Kniter, któremu Rada nie udzieliła 
głosu. Głosowanie: (za-1, p-17, w-0).  
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/421/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. jednogłośnie 
przyjęła. 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Rafał Gierszewski/ 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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• ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
placówek wychowania przedszkolnego, dla których gmina Bytów jest 
organem rejestrującym(druk nr 12).  

 
Projekt uchwały zreferował zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski na 
podstawie uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. Konieczność 
podjęcia przedmiotowej uchwały wynika z potrzeby dostosowania jej do zmian 
nowych przepisów ustawy o finansowaniu zadań oświatowych, które weszły 
w życie z dniem 1.01.2018 r.  
 
Stanowiska komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. 
 

1. Komisja OPS projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. Nie wnosząc 
żadnych uwag. 

2. Komisja BFRG – jw. 
3. Komisja RWOŚ przyjęła projekt uchwały do wiadomości. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XL/422/2018 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.01.2018 r. jednogłośnie 
przyjęła. 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Rafał Gierszewski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad. pkt-u 10. 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
 

• w sprawie bezpieczeństwa przechodniów na przejściu dla pieszych przy 
nowo powstałej sygnalizacji świetlnej na ul. Gdańskiej w Bytowie 
powiedział, że pisma w tej sprawie zostaną skierowane do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Gdańsku w sprawie zamontowania rejestratora ruchu 
oraz do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Bytowie, celem 
rozpatrzenia sprawy.  
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• w sprawie udostępnienia kopii faktury na zakup chłodni w kwocie 35 tys. zł 
dla Bytowskiego Zamku w Bytowie powiedział, że odpowiedź w tej sprawie 
zostanie udzielona na piśmie, po wzajemnym uszczegółowieniu pytania. 

 
• w sprawie budownictwa mieszkaniowego przy ul. Polnej w Bytowie 

powiedział, że przed trzema laty na wniosek tych samych mieszkańców ul. 
Polnej przystąpiliśmy do wykonania projektu technicznego przebudowy tej 
gruntówki. Rzeczywiście dziś jej szerokość pozwala na przejazd tylko 
jednego samochodu. Na podstawie specustawy przejęliśmy grunty 
przylegające do drogi, aby zabezpieczyć miejsce pod ciąg pieszo-jezdny  
o szerokości 5 m. Grunty, które stanowi działka nr 72/3 przy ul. Polnej są 
połączone z tą drogą. Czyli nie ma przeszkód prawnych, żeby właściciel tych 
gruntów bądź zainteresowana osoba wystąpiła o decyzję  
o warunkach zabudowy. Decyzja o warunkach zabudowy może być wydana 
na podstawie „dobro sąsiedztwa”, w przypadku, kiedy jest 
zagwarantowany dostęp do drogi publicznej. Droga publiczna nie jest 
jeszcze wykonana, ale jest projekt i pozwolenie na budowę. Czyli w każdej 
chwili możemy przystąpić do realizacji. Nie ma też możliwości rozważania 
innego dojazdu do tej działki, bo w tej chwili grunt obsługuje fragment ul. 
Polnej. Na pewno będzie to uciążliwe dla mieszkańców, bo ruch na drodze 
się wzmoże, ale zainteresowany inwestycją też ma swoje prawa. Urząd nie 
ma prawa wstrzymania decyzji z powodów jakiegoś niezadowolenia. 

 
Odnosząc się do udzielonej odpowiedzi radny Zbigniew Choma powiedział, że 
burmistrz chce wydać decyzję, jednocześnie informuje mieszkańców, że nie 
posiada środków na przebudowę drogi. Trzeba zdawać sobie sprawę, że 
wprowadzenie na tak wąską drogę ciężkiego sprzętu budowlanego spowoduje 
jej zniszczenie, a co za tym idzie, spowoduje uciążliwość dla mieszkańców.  
Tu nie chodzi o jeden dom, a całe osiedle. Komercyjny charakter inwestycji 
sprawia, że miasto powinno włączyć takiego inwestora w koszty budowy drogi 
dojazdowej. Wszędzie, gdzie buduje się market czy inną dużą inwestycję, 
występujemy o partycypacje w kosztach. Z góry wiadomo, że te domki będą 
sprzedawane, czyli będziemy tu mieli do czynienia z systemem zarobkowym.  
Radna Maria Kułakowska zapytała burmistrza, czy umowa przedwstępna jest 
wiążąca do uzyskania pozwolenia na budowę. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że dzisiaj rozmawiamy o decyzji  
o warunkach zabudowy. Decyzję o warunkach zabudowy może uzyskać  
w naszym kraju każdy, kto jest zainteresowany dla każdej nieruchomości. 
Natomiast realizacja zadania będzie zależna od tego czy będzie miał prawo do 
dysponowania gruntem. Jeżeli nie uzyska takiego prawa od właściciela, 
wówczas nie będzie mógł przystąpić do realizacji tego zadania. Odpowiadając 
na sprawy poruszane przez radnego Chomy powiedział, że zawsze jest gotowy 
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spotkać się z mieszkańcami, aby o tym rozmawiać. Ale przy wydawaniu decyzji 
o warunkach zabudowy nie możemy brać pod uwagę drogi, której nie ma. 
Musimy opierać się na tej istniejącej. Nie mamy środków na jej przebudowę, ale 
posiadamy pieniądze na utrzymanie dróg i bieżące remonty. Wystarczy, że na 
okres prowadzonej inwestycji droga zostanie odpowiednio utwardzona  
i dostosowana do ruchu ciężkich pojazdów. Jeżeli będzie taka potrzeba, 
zobowiążemy inwestora do współfinansowania naprawy nawierzchni 
przynajmniej na czas budowy, a może także przebudowy zjazdu z ul. 
Sucharskiego, który dziś jest bardzo wąski i niebezpieczny. Jednocześnie 
zwrócił się do radnego Chomy, aby uszczegółowił pytanie. Na podstawie, 
jakiego przepisu, artykułu oraz paragrafu tej ustawy możemy nie wydać decyzji 
o warunkach zabudowy. Musimy pamiętać też o tym, że Urząd musi równo 
traktować zarówno wnioskodawców, jak i zainteresowanych innym 
rozwiązaniem.  
 
W odpowiedzi na zapytanie burmistrza radny Choma powiedział, że ustawy 
zakazującej wydania decyzji o warunkach zabudowy nie ma. Ale gdyby był na 
stanowisku burmistrza dbałby o interes gminy, czyli o dobro drogi.  
I włączyłby inwestora nie tylko do kosztów utrzymania, ale do budowy nowej 
drogi, która ma tam w przyszłości powstać. 
 
Łączenie inwestora do budowy jakiegoś rozwiązania komunikacyjnego 
czasami stosujemy. Wtedy, kiedy droga, która ma obsługiwać nieruchomość nie 
spełnia wymagań a inwestorowi bardzo zależy. W tym przypadku ciężko 
będzie znaleźć takie argumenty, ponieważ wnioskodawcy są również 
mieszkańcami naszej gminy. Jest to nasz wspólny interes. Dlatego wszystkie 
argumenty za i przeciw musimy wziąć pod uwagę. 
 
W toku dalszej dyskusji przewodniczący Rady podkreślił, że nie możemy 
inwestora zmusić do partycypacji w kosztach budowy drogi, czy ronda, który 
prowadzi działalność gospodarczą. Poza tym inne natężeniu ruchu występuje 
przy budowie i eksploatacji marketu wielkopowierzchniowego gdzie w ciągu 
dnia przemieszcza się bardzo duża ilość samochodów, a przy budowie  
10 domków i po ich zamieszkaniu kilkanaście samochodów. Takich sytuacji nie 
należy porównywać.  
 
Radny Zbigniew Choma poprosił burmistrza o podanie dokładnego terminu 
spotkania z mieszkańcami ul. Polnej w Bytowie. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że odpowiedź w tej sprawie udzielił już 
wcześniej, którą podtrzymuje. Do każdego terminu wyznaczonego przez 
mieszkańców się dostosuje. 
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• w sprawie poszerzenia drogi nr 215/1 w Płotowie powiedział, że po 
rozpoznaniu sprawy przez Wydział WI podejmiemy stosowne kroki w tej 
sprawie. 

 
• w sprawie remontu odcinka drogi wojewódzkiej nr 212 od sklepu  

do boiska szkolnego w Rekowie powiedział, że jesteśmy na etapie 
projektowania przez nowego wykonawcę. Z poprzednim rozwiązaliśmy 
umowę. Dlatego prace się przeciągają. Poza tym trwają uzgodnienia  
z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Mamy nadzieję, że do wiosny będzie 
wykonany. 

 
• w sprawie usunięcia przystanku PKS przy drodze wojewódzkiej nr 212  

w Rekowie powiedział, że być może się nie rozumiemy, dlatego prosi 
radnego o skontaktowanie się z Wydz. WI, celem wskazania dokładnego 
miejsca likwidacji tego przystanku. 

 
• w sprawie braku ścieżki rowerowej przy nowo oddanej ul. Pochyłej  

w Bytowie powiedział, że jest zaprojektowany ciąg pieszo-rowerowy 
wzdłuż ogrodów działkowych oraz przez park z odpowiednim 
oznakowaniem. Takie rozwiązanie zostało przyjęte na etapie projektowania, 
które też zostało zaakceptowane przez Powiatową Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku. Poza tym inwestycja ta niedawno została oddana do użytku  
i być może nie zauważono tego ciągu. 

 
• w sprawie projektu technicznego budowy ul. Domańskiego w Bytowie 

powiedział, że w Urzędzie znajduje się projekt, który jest w trakcie 
uzgodnień z właściwymi organami oraz podmiotami, który jest do wglądu 
w Wydziale Inwestycji i Infrastruktury Urzędu Miejskiego w Bytowie. Kopia 
projektu zostanie przesłana radnemu. 
 

• w sprawie realizacji programu Sokół pt. „Strzelnica w każdym powiecie” 
powiedział, że od stycznia br. program ten został skierowany do 
samorządów oraz organizacji pozarządowych. Będziemy w kontakcie  
z naszymi dzierżawcami strzelnicy. Temat rozpoznamy i udzielimy 
konkretnej odpowiedzi na następnej sesji.  

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz podkreślił, że obecna strzelnica jest 
historycznie uzasadniona, którą należy naprawić i ją reaktywować. 
 
Strzelnica w Miastku obecnie częściej jest użytkowana niż strzelnica  
w Bytowie przez policjantów i myśliwych. Dlatego być może bardziej będą ją 
wspierali, powiedział burmistrz.  
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• w sprawie remontu ul. Szczęśliwej w Bytowie powiedział, że droga ta 
zostanie wyremontowana o ile pozwolą na to warunki pogodowe. 

 
• w sprawie rozważenia możliwości poszerzenia ul. Sychty w Bytowie 

powiedział, że nie mówię nie. Ale najpierw zrealizujmy ul. Domańskiego, 
potem zlećmy analizę. Jeżeli z tej analizy będzie wynikało, że mimo 
wszystko ul. Sychty musi być poszerzona, to będziemy to robić w drugiej 
kolejności. W pierwszej kolejności należy zrealizować zadanie, które zostało 
zapisane w projekcie budżetu gminy Bytów na rok 2018. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że należy wcześniej rozważyć 
temat ul. Sychty, a nie po realizacji ul. Domańskiego, która będzie oddana  
w roku 2019.  

 
• w sprawie kostki kamiennej pochodzącej z rozbiórki ścieżki w parku przy  

ul. Pochyłej powiedział, że kamień polny został rozebrany i złożony na placu 
przy ul. Brzozowej w Bytowie. 

 
• w sprawie terminu i formy ogłoszenia przetargu na zainstalowanie c.o. wraz 

z dostarczeniem ciepłej wody użytkowej w bloku komunalnym przy ul. 
Miłej 28 w Bytowie powiedział, że przetarg na wykonawcę instalacji zostanie 
ogłoszony do dnia 31.03.br.  

 
• w sprawie wykonania prawoskrętu z ul. 1 Maja w kierunku ul. Wolności 

powiedział, że jest to wniosek zasadny, który zostanie skierowany do 
GDDKiA w Gdańsku, celem rozpatrzenia.  

 
• w sprawie braku zasięgu sieci telefonicznej w Niezabyszewie powiedział, że 

do dnia 31.01.2018 r. zostanie wydana decyzja o warunkach zabudowy dla 
firmy ORANGE POLSKA. Jeżeli strony nie będą wnosić odwołania, 
wówczas decyzja ta się uprawomocni, w przeciwnym razie nie. To nie zależy 
od Urzędu tylko od mieszkańców. 

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 
• w sprawie handlu na Placu Kardynała Wyszyńskiego w Bytowie 

powiedział, że w tej sprawie rozmawiał z zarządcą placu panem Marianem 
Gospodarkiem, który stwierdził, że szukał pewnych rozwiązań, które nie 
doszły do skutku, ponieważ nie możemy tego handlu jednoznacznie 
zlikwidować. Być może należałoby znaleźć jakieś inne metody, które 
bardziej ucywilizowałyby ten plac lub zmienić charakter tego placu, który 
spełniałby warunki wizualne. Bądź ograniczyć określone asortymenty 



31 
 

sprzedawane. Lub zastosować jakieś inne rozwiązania. Całkowita likwidacja 
nie byłaby dobrym rozwiązaniem. Targi Ogrodnicze się przyjęły. W tym 
przypadku musielibyśmy również z nich zrezygnować.  
 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska podkreśliła, iż nie mówi o tym, żeby ze 
wszystkiego zrezygnować. Można organizować jakieś cykliczne imprezy oraz 
jarmarki. Natomiast wystawianie namiotów w normalne dni, jest nie do 
przyjęcia, ponieważ mamy od tego targ, który znajduje się na ul. Brzozowej. 
Plac Kardynała Wyszyńskiego nie jest miejscem, żeby stawiać jakiekolwiek 
namioty. To nie jest miejsce do biznesu. Na pewno nie jest to dobry wizerunek 
dla turystów. 
 
Ja tą polemikę przyjmuję i na pewno jakieś działania w tym zakresie podejmę, 
powiedział zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski. 
 
Tylko my te działania podejmujemy od prawie roku stwierdziła radna 
Katarzyna Januszewska-Lisińska. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski powiedział, czy nie powinniśmy zastanowić się 
nad zmianą charakteru tego placu podobnie jak to jest w Chojnicach, czy  
w innych miastach. Obecnie plac ten nie tętni życiem. Może powinny być tam 
jakieś kawiarenki, ogródek piwny, rękodzieło lub zupełnie coś innego, który by 
przyciągał mieszkańców. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski stwierdził, że należy 
wziąć pod uwagę, że mamy uchwałę, która ogranicza tego typu handel. Może 
należałoby zastanowić się nad zmianą uchwały, która zezwalałaby na 
prowadzenie tego typu działalność. Zasady dotyczące odległości od obiektów 
sakralnych można byłoby zmienić. Niemniej jednak temat przyjmuję do 
wiadomości, który postaram się zmienić, zgodnie z sugestią radnego 
Wiatrowskiego. 
 
Radny Zbigniew Choma również popiera wniosek likwidacji handlu na Placu 
Kardynała Wyszyńskiego. Ogólny chaos można było zaobserwować przed 
okresem świątecznym, gdzie sprzedawane były fajerwerki oraz choinki. 
 
Radna Kułakowska jest odmiennego zdania. Powiedziała, gdyby sięgnąć 
wstecz pamięcią oraz na podstawie zapisów - zawsze jak świat światem przed 
kościołem na rynku było gwarno. Gospodarze targowali, sprzedawali i nikt nie miał nic 
przeciwko temu.  
 
Jeżeli chodzi o handel warzywami czy owocami można byłoby to zrobić  
w określone dni. Tu nikt nie mówi, że ma być cisza. Chodzi o to, żeby 
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zlikwidować handel namiotowy, powiedziała radna Katarzyna Januszewska-
Lisińska. 
 
Radny Adam Mohr również popiera wypowiedź radnej Katarzyny 
Januszewskiej Lisińskiej oraz radnego Wiatrowskiego w kwestii ożywienia 
rynku na Placu Kardynała Wyszyńskiego w postaci usytuowania kawiarenek, 
czy ogródka piwnego. Dlatego niezbędne jest dokonanie zmiany uchwały  
w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych (piwa), które nie kolidowałoby z odległością od kościoła.  
 
Również podobnego zdania był burmistrz Bytowa. Kwestie te należy dokładnie 
opracować pod względem formalno-prawnym. Być może zmiany te zostaną 
przygotowane już na sesję marcową. 
 
• w sprawie zatrzymywania się autobusów dowożących dzieci do szkoły na 

skrzyżowaniu przy drodze wojewódzkiej z drogą powiatową do Tuchomia 
powiedział, że temat ten jeszcze raz przedyskutujemy z kierownikiem 
Wydz. EKS, ponieważ uważamy, że jest rozbieżność w tym temacie. 

 
• w sprawie stypendiów naukowych przydzielanych przez Marszałka 

Województwa Pomorskiego powiedział, że w udzielonej odpowiedzi pewne 
dane przez radnego zostały pominięte. Faktycznie w roku 2017 
skierowaliśmy do Marszałka Województwa Pomorskiego 5 wniosków. 
Natomiast w latach 2015 i 2016 było ich 46. Rozumiem też pewne 
zniechęcenie dyrektorów szkół, którzy piszą po 30 wniosków i prawie 
wszystkie są odrzucane. To znaczy, że coś jest nie tak. Na ostatnim spotkaniu  
z dyrektorami szkół, rozmawialiśmy na temat regulaminu przyznawania 
stypendiów w ramach programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci  
i młodzieży, który dokładnie jeszcze raz przeanalizujemy, w czym tkwi 
problem. Na pewno na uzyskanie takiego stypendium nie decyduje tylko 
średnia ocen, ale także inne osiągnięcia w ramach wojewódzkich konkursów 
i olimpiad. Być może, dlatego wnioski te są odrzucane. Poza tym dyrektorzy 
wiedzą o tym, że mają składać większą ilość wniosków niż dotychczas. 
 

Radny Eugeniusz Wiatrowski również uważa, że należałoby poszukać 
rozwiązania, dlaczego się tak dzieje, że prawie wszystkie nasze wnioski są 
odrzucane. Być może sposób pisania wniosków jest nie taki. 
Spróbujemy problem rozwiązać, powiedział zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 
• w sprawie ochrony różnorodności biologicznej w powiecie słupskim 

powiedział, że znany jest nam program, z którego gmina starała się  
o dofinansowanie w ramach budowy ścieżki Lobeliowej, która znajduje się 
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na pierwszym miejscu pod kreską na liście rezerwowej. Na pewno do tematu 
wrócimy. Dzisiaj trudno powiedzieć, czy istnieje jakaś szansa realizacji tego 
zadania. 
 

• w sprawie odśnieżania dróg w Bytowie powiedział, że tutaj zawsze można 
sobie jakieś niezgodności wysuwać. Uważamy, że w tej części miasta 
odśnieżanie było właściwie prowadzone, których w tym roku nie było zbyt 
wiele. Więcej było usuwania śliskości, niż odśnieżania. Jeżeli są 
indywidualne głosy, prosi zgłaszać to telefonicznie, wówczas zadanie to od 
zaraz zostanie wykonane. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz nadal uważa, że przejścia dla pieszych są 
nieodśnieżane. Wnioskuje o ich udrożnienie. Między innymi pierwsze przejście 
dla pieszych przy ul. Popiełuszki od skrzyżowania z ul. Gdańską. 
 
• w sprawie obniżenia poziomu wody w jeziorze Długim oraz dokonania 

konserwacji rowów odprowadzających wody z ww. jeziora powiedział, że 
jezioro to nie należy do gminy Bytów. Nie posiadamy też tam gruntów.  
Od nowego roku kompetencje Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych 
w Bytowie przejęły Wody Polskie, gdzie zostanie skierowany wniosek.   

 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska poinformowała, że ma przed sobą 
protokół nr 31 z dnia 24.05.2017 r., w którym dyrektor BCK w Bytowie pan 
Marian Gospodarek stwierdza, że chłodnia jest naszym urządzeniem, która 
podnosi wartość użytkową tego lokalu. Ponadto w budżecie gminy Bytów jest 
zapisana dokładna kwota w wysokości 37 tys. zł. 
 
Ad. pkt-u 11. 
W punkcie tym przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder przedstawił 
dwie odpowiedzi Rady Miejskiej w Bytowie na skargi Pana Wincentego 
Knitera: 
 
• z dnia 12.12.2017 r. na przewodniczącego Rady Miejskiej, przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej oraz radnych Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie braku 
kontroli obecności radnych na sesji i posiedzeniach komisji, zgodnie  
z uchwałą w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży służbowych.  

 
Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz braku dyskusji Rada Miejska w głosowaniu 17-za przyjęła treść 
odpowiedzi uznając skargę za bezzasadną. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Rafał Gierszewski, radna Maria 

Kułakowska/ 
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Treść odpowiedzi stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
• z dnia 18.01.2018 r. na aroganckie zachowanie przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej wobec skarżącego na posiedzeniu komisji w dniu 16.01.2018 r.  
 
Stanowiska Komisji: 
 

1. Komisja OPS zapoznała się z treścią odpowiedzi nie wniosła żadnych 
uwag. 

2. Komisja BFRG – jw. 
3. Komisja RWOŚ zaopiniowała pozytywnie treść odpowiedzi z sugestią 

radnego Wiatrowskiego na temat zachowania się skarżącego. 
 

Radny Eugeniusz Wiatrowski podkreślił, że nie możemy w dalszym ciągu 
tolerować zachowania skarżącego wobec całej Rady oraz burmistrza. Nie może 
być sytuacji takiej, która miała miejsce na ostatnim posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, gdzie 
skarżący wykrzykiwał w stronę radnych uniemożliwiając przewodniczącemu 
prowadzenie posiedzenia komisji. Na tego typu zachowanie powinniśmy 
stanowczo zareagować i podjąć skuteczne działania w tym kierunku. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz również uważa, że temat ten należy 
niezwłocznie załatwić a nie czekać na pana sekretarza, który podejmie 
stosowane kroki w tej sprawie. Od 3,5 roku zmagamy się z tą sytuacją i żadnej 
poprawy nie ma. Dotyczy to zarówno sesji jak i komisji.  
 
Radny Adam Mohr zapytał, na czym to stanowcze rozwiązanie miałoby 
polegać, ponieważ nie znam możliwości prawnych, aby to załatwić i podziela 
spostrzeżenia radnych, że sytuacja jest bardzo uciążliwa. W związku  
z powyższym zapytał, jakie są możliwości rozwiązania tego problemu. 
 
Są, odpowiedział radny Tomasz Franciszkiewicz. Z uwagi na obecność 
skarżącego na sali nie będzie podnosił tego tematu. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał treść odpowiedzi pod 
głosowanie ogólne, które zostało przyjęte jednogłośnie za. Głosowanie: 18-za. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Rafał Gierszewski/ 
 
Treść odpowiedzi stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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W dalszej części przewodniczący Rady odczytał podziękowanie Mieszkańców 
Małej Wsi z Pomyska Wielkiego dla burmistrza Bytowa oraz radnych Rady 
Miejskiej w Bytowie za wykonanie drogi asfaltowej. 
 
Treść podziękowania stanowi załącznik 28 do protokołu. 
 
Radny Jacek Orłowski wystąpił z wnioskiem o wystosowanie pisma do nowego 
urzędu Polskie Wody w sprawie dokonania melioracji i odprowadzenia wód 
w sołectwie Niezabyszewo w kierunku Tuchomia oraz drogi na osiedle 
„czwórka”. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski wystąpił z wnioskiem o wycięcie suchych drzew, 
wzdłuż nasypu kolejowego od p. Kruzy w kierunku Pomyska Wielkiego oraz 
o posprzątanie śmieci po obu stronach nasypu. 
 
Radny Jerzy Wyczk wystąpił z wnioskiem do burmistrza o zwrócenie się do 
nowej instytucji Polskie Wody o utworzenie spółek wodnych, które 
zajmowałyby się melioracją rowów na terenie sołectw. Rowy te stanowią ciąg 
sieci odwodnieniowej, a brak ich należytego utrzymania powoduje zagrożenie 
powodziowe. 
 
Ad. pkt-u12. 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął XL sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 13:00. 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula Szyszło     Jan Treder   
 
 
 


